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Plzeň bude mít koncem letošního roku
dlouhodobý program rozvoje
Do konce roku schválí zastupitelé
Program rozvoje města Plzně na dalších 20 let. Dokument, na němž
už rok pracuje 400 lidí, má říci, v čem je Plzeň výjimečná. Město
má podle něj předpoklady v tradičním průmyslu a ideální by bylo
profilovat ho jako centrum technického vzdělání. V úvahách je
také centrum kultury, turistiky, ale i lázně, řekl dnes novinářům
ředitel útvaru koncepce a rozvoje města Milan Svoboda.
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Zásadním problémem rozvoje města je podle odborníků nízká
propagace a prezentace a malá podpora cestovního ruchu. Lidé
Plzní zatím jen projíždějí, uvedla Vostracká. Dalšími problémy,
které potvrdili také občané, je dostupnost a podpora bydlení,
tvorba pracovních míst, hluk, doprava a bezpečnost. V anonymní
anketě odpovědělo 534 z 2000 oslovených. Vyplynulo z ní, že 80
procent lidí se z Plzně nechce stěhovat.
Hlavním záměrem programu je dohodnout profilaci města s
ohledem na jeho výjimečnosti. Na 11 loňských seminářích
definovali zástupci Plzně spolu s odbornou a laickou veřejností
osm hlavních problémů a návrhy, jak je řešit. V říjnu schválili
zastupitelé analytickou část programu. "Plzeň nemá v ničem nějaký
výrazný propad," uvedl ředitel.
"Tento materiál je něco jako územní plán. Když žádáme o
evropské dotace, ptají se po obou těchto dokumentech. Jinak město
nemá šanci," uvedla jeho zástupkyně Irena Vostracká. Strategické
vize, které se rozdělí do osmi dílčích problémů, stvrdí
zastupitelé už v březnu. Koncem června dokončí odborníci návrhy
krátkodobých projektů, včetně opatření a priorit. K vizi se bude
ještě v anketě vyjadřovat plzeňská veřejnost.
Některé nastolené problémy nevyřeší samo město, ale může k
tomu vytvořit podmínky. Jde například o poptávku podniků a tomu
odpovídající školství, řešení bytového trhu, nižší porodnost a
podobně. "Může se stát, že politici i občané budou chtít mít z
města pouze dobře fungující regionální centrum, pak nám ale může
ujet vlak. Každé město hledá něco výjimečného," dodala Vostracká.
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